
strana 1září 2011 Vracovský zpravodaj

Z obsahu:
Veřejné zasedání ZM
Rozpočet města
Matrika
Informační centrum
Masarykova základní škola
Klub důchodců
Zveme Vás za kulturou
FC Vracov
Dům dětí a mládeže
Inzerce

Vracovský
zpravodaj
2/2011

Čtvrtletník pro občany a přátele Vracova          cena 5

Slovo starosty

Vážení občané,
rád bych se zastavil 

u oblasti, která trápí více či 
méně každého z nás. Při vjez-
du do Vracova si jistě povšim-
nete, že narůstají plochy, které 
nejsou udržovány. Pozemky 
v soukromém vlastnictví má 
ze zákona povinnost udržovat 
vlastník. O obecní pozemky 
se starají Veřejně prospěšné 
služby. Bohužel v posled-
ních letech se snížil zájem 
občanů na udržování ploch 
před vlastními domy a Veřej-
ně prospěšné služby nema-
jí kapacitu ani odpovídající 
techniku na zvládnutí úklidu 
všech pozemků. Touto cestou 
Vás žádám o pomoc při řešení 
vzniklé situace, aby Vracov byl 
opět místem upraveným a čis-
tým. Předem Vám děkuji.

V této oblasti se bohužel 
rozšířil i další nešvar. Mno-
zí provedou úklid a údržbu 
svých dvorů a zahrad s tím, že 
odpad uloží do předzahrád-
ky – však on to někdo uklidí. 
Dvakrát ročně po vyhlášení 
v místním rozhlase a zveřej-
nění v kabelové televizi město 
odváží na své náklady odpad, 
ale jinak musí každý využít 
sběrného dvora, který město 
dotuje nemalou fi nanční část-
kou, ale i tak ročně narůstají 

náklady na odpadové hospo-
dářství velmi výrazně. 

Krátce se zmíním o inves-
tičních akcích města. Před 
začátkem školního roku byla 
dokončena rekonstrukce 
Masarykovy základní ško-
ly. Všechny práce prováděné 
dle energetického auditu byly 
provedeny a zásluhou dozoru 
investičního technika Měst-
ského úřadu Vracov Ing. Petra 
Lopraise v odpovídající kva-
litě. Jak je u takových staveb-
ních činností při rekonstrukci 
obvyklé, bylo třeba na základě 
vyjádření hygieny a po kon-
trole BOZP provést někte-
ré další opravy (podlahy ve 
třídách staré budovy, dlažba 
v chodbě přístavby, obklady 
v kuchyni a jiné další práce).

Po provedeném výběro-
vém řízení nás v letošním roce 
ještě čeká výstavba kanalizace 
v lokalitě průmyslová zóna 
Padělky. Stavbu bude provádět 
fi rma Strabag. Vedeme taktéž 
jednání s případnými inves-
tory a v případě zájmu bude 
řešeno pokračování výstavby 
průmyslové zóny.

Na zářijovém zastupitel-
stvu by mělo padnout roz-

hodnutí o řešení náměstí 
a s tím souvisí, co s budovami 
v majetku města, které začínají 
být ve stavu ohrožujícím oko-
lí. Této oblasti věnuje vedení 
města velkou pozornost, jeli-
kož je třeba investovat nemalé 
fi nanční prostředky na zajiště-
ní provozuschopnosti budov 
a odstranění závad na zaříze-
ní. Prvním krokem je výmě-
na oken radnice s částečnou 
úpravou fasády, a to v termínu 
do letošních hodů. Další směr 
a postup určí zastupitelé, kte-
ří jsou prodlouženou rukou 
občanů města, a věřím, že roz-
hodnutí bude korespondovat 
s potřebami a zájmy nás všech.

Důležitou a potřebnou akcí 
je čištění Vracovského potoka 
i všech přilehlých vodotečí. Již 
probíhá zpracování projekto-
vé dokumentace a následně 
po zajištění potřebných povo-
lení započne i tato akce. Roz-
sah není ještě upřesněn, město 
jedná s Lesy ČR o výši uvol-
něných fi nančních prostřed-
ků, z čehož vyplyne objem 
prací. Odpovědní pracovníci 
městského úřadu pracují na 
projektech a přípravě tak, aby-
chom využili každé možnosti 
při vyhlašování dotačních 
titulů pro využití v různých 
oblastech. Díky ekonomické 
situaci ve státě je však neustá-
le větší problém dosáhnout na 
jakékoliv prostředky včetně 
těch z evropských fondů.

Pokud jsou další oblasti, 
o kterých jsem se nezmínil, 
přijďte prosím se svými dota-
zy za námi na radnici.

Všechny vás zdraví
Jaromír Repík

starosta města Vracova
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Zasedání rady  města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Veřejné zasedání zastupitelstva města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Dne 10. června 2011
vzalo na vědomí:

 kontrolu usnesení z minu-
lého ZM

 zprávu o činnosti rady měs-
ta od posledního zasedání ZM

 zprávu o výsledku pře-
zkoumání hospodaření účet-
ní jednotky Město Vracov 
za účetní období roku 2010 
vypracovanou ověřovatelem 
KAMA – AUDIT spol. s r.o., 
auditorskou společností

 stanovisko fi nančního 
výboru k hospodaření města 
Vracova za r. 2010 

 informaci úřadu územního 
plánování Městského úřadu 
Kyjov týkající se dalšího postu-
pu ve věci pořízení Změny č. 3 
ÚPD Regulační plán Vracov 
- Ernestovská humna 

 stanovisko fi nančního 
výboru k žádosti skupiny pod-
nikatelů na snížení místního 
koefi cientu daně z nemovitostí

 informaci o provozu bufe-
tu u nádraží

 informaci o příspěvku 
MND a.s. na rekonstrukci 
kotelny v objektu kuželny na 
náměstí Míru

 informaci o investičním 
záměru pana xy v ul. Skoronská

 žádosti investora a zájem-
ců o nové byty v ulici Borová 
ve věci pozastavení územní-
ho řízení o umístění stavby 
„Bytového domu“ 

 vyjádření Ředitelství silnic 
a dálnic, správy Brno ke stavu 
vozovky v ulici Bzenecká

 informaci o přípravě nové 
smlouvy o provozování tele-
vizního kabelového rozvodu 
a provozování služby digitální-
ho a analogového televizního 
a rozhlasového vysílání 

a smlouvy o poskytování dato-
vých služeb prostřednictvím 
televizního kabelového rozvo-
du ve městě Vracov se společ-
ností NOEL, s.r.o., se sídlem 
v Hodoníně

 zprávu o investičních 
záměrech města
souhlasilo:

 s předloženou koncep-
cí revitalizace náměstí Míru 
včetně budovy bývalé základ-
ní školy

 se studií a navrženým 
umístěním prodejny Tesco

 se zveřejněním záměru 
prodeje pozemků parc.č. 7 
o výměře 356 m2 s domem čp. 
46, parc.č. 9 o výměře 175 m2 
s domem čp. 1046, parc.č. 11 
o výměře 362 m2 s domem 
čp. 412, parc.č. 12 o výměře 
397 m2, parc.č. 14 o výměře 
498 m2 s domem čp. 45 a části 
pozemku parc.č. 18 o výměře 
cca 2312 m2 vše v k.ú. Vracov 
na náměstí Míru

 s vypuštěním programu 
STV1, STV2 a JOJ z omezené 
analogové nabídky kabelové 
televize Vracov

 s rozšířením základní 
digitální/ analogové nabídky 
v digitální části o program Dis-
ney Channel za cenu 9,- Kč, 
tedy se zvýšením poplatku ze 
109,- Kč na 118,- Kč měsíčně
schválilo: 

 po projednání závěrečné-
ho účtu města Vracova za rok 
2010 hospodaření města Vra-
cova za rok 2010 bez výhrad

 změnu v tabulce č. 1 roz-
počtu města na rok 2011

 1. úpravu rozpočtu města 
Vracova a to rozpočtová opat-
ření č. 1 – 8, rozpočet města 
Vracova na rok 2011 zůstává 

jako schodkový: 
vlastní příjmy: 54.109.400 
Kč, výdaje: schválený roz-
počet včetně splátek úvěrů 
53.821.900 Kč, výdaje po 
1. úpravě rozpočtu 54.329.400 
Kč, rozdíl – schodek ve výši 
220.000 Kč mezi příjmy 
a výdaji bude pokryt fi nan-
cováním - zůstatkem z roku 
2010 ve výši 220.000 Kč 

 dodatek č. 1 ke zřizova-
cí listině organizační složky 
Městský kulturní klub Vracov, 
kterým se předává do správy 
další nemovitý majetek a to 
budovy čp. 232 a 235 v ulici 
Zahumenská

 prodej pozemků parc. 
č. 3752/61 – ostatní plocha 
o výměře 25 m2, parc. 
č. 3755/11 – ostatní plocha 
o výměře 80 m2, parc. č. 5177/5 
– ostatní plocha o výměře 29 
m2 a parc. č. 5177/13 – ostatní 
plocha o výměře 11 m2 společ-
nosti Vodovody a kanalizace 
hodonín a. s. v rámci majetko-
právního vypořádání pozemků 
dotčených stavbou „Vodojem 
Vracov“ za kupní cenu 150 Kč/
m2, celkem 21.750 Kč

 smlouvu o zřízení věcného 
břemene – práva doživotní-
ho přechodu a přejezdu přes 
celé pozemky parc. č. 5177/1, 
5177/2, 5177/3, 5177/4, 5177/5, 
5177/6, 5177/7, 5177/8, 5177/9, 
5177/10, 5177/11, 5177/12 
a 5177/13 za jednorázovou 
úplatu ve výši 3.660 Kč stano-
venou dle znaleckého posud-
ku uzavřenou mezi Vodo-
vody a kanalizace Hodonín, 
a. s. a Městem Vracov v rámci 
majetkoprávního vypořádání 
pozemků dotčených stavbou 
„Vodojem Vracov“

 prodej pozemku parc. 
č. 4379/3 – orná půda o výmě-
ře 88 m2 a pozemku parc. 
č. 4380/1 – orná půda o výmě-
ře 81 m2 v obci a k. ú. Vracov 
manželům xy za kupní cenu 
20,--Kč/m2 celkem 3.380 Kč

 zrušení usnesení z II. zasedá-
ní Zastupitelstva města Vracova 
ze dne 14.12.2010 v bodech 3., 
5. a 25. týkající se Změny č. 3 
ÚPD Regulační plán Vracov - 
Ernestovská humna 

 nový název ulice v průmys-
lové zóně Padělky u Slokova 
a to „Průmyslová“

 uzavření dohody s Měs-
tem Bzenec o úhradě nákladů 
spojených se zabezpečením 
nájmu nebytových prostor 
a provozních nákladů obvodní 
služebny Policie ČR ve Bzenci 
ve znění dodatku č. 1 

 prodej budovy hasičské 
zbrojnice čp. 1748 a pozemku 
parc.č. 321, kultura zastavěná 
plocha a nádvoří, v k.ú. Vra-
cov ul. Jiráskova panu xy za 
cenu 470.000 Kč, který podal 
nejvýhodnější nabídku
neschválilo: 

 obecně závaznou vyhlášku 
č. 1/2011, kterou se zrušuje 
obecně závazná vyhláška měs-
ta Vracov č. 1/2009, o stano-
vení koefi cientu pro výpočet 
daně z nemovitostí
uložilo:

 radě města pokračovat 
v jednáních s fi rmou NOEL, 
s.r.o. s cílem dosažení opti-
malizace programové nabídky 
a kvality služeb

 kontrolnímu výboru vyhle-
dat usnesení zastupitelstva 
o poskytnutí příspěvku občan-
ským sdružením 

Výpis ze zasedání rady měs-
ta, která ve dnech 28.4.2011 
– 25.8.2011 zasedala 8 x 
Mimo jiné projednala :
schválila :

 pronájem nebytových pro-
stor v domě služeb na náměstí 
Míru čp. 1046 a to kancelář-

ských prostor ve II. patře o veli-
kosti 13,76 m2 paní xy na dobu 
neurčitou s výpovědní lhůtou 3 
měsíce za cenu 300 Kč/m2 a rok

 vypracování projektové 
dokumentace na stavbu pře-
ložky chodníku s podélným 
zálivem při silnici III/4257 

před školou v ulici Komenské-
ho včetně řešení autobusové 
zastávky 

 poskytnutí příspěvku ve výši 
3.421 Kč Českému svazu včela-
řů, o.s. ZO Vracov na zakoupe-
ní přístroje – vyvíječe aerosolu 

 smlouvu o dílo s fi rmou Petr 

Brázda, Břeclav ve věci zhoto-
vení Vracovského zpravodaje 
za cenu 14,98 Kč bez DPH za 
1 ks výtisku s počtem stran 20, 
z toho obal v barvě na křído-
vém papíře

 rozšíření výpůjční doby měst-
ské knihovny na 23,5 hod/týdně

Ing. Miroslava Brhelová, 
tajemnice MěÚ Vracov 

Ing. Miroslava Brhelová, 
tajemnice MěÚ Vracov 
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 uzavření dohody o poskyt-
nutí neinvestiční dotace z roz-
počtu Města Hodonína ve výši 
433.000 Kč na zabezpečení pro-
vozu městské knihovny
 uzavření veřejnoprávní 
smlouvy mezi Městem Vra-
cov a Městem Kyjov o zajištění 
výkonu agendy přestupků pod-
le zákona č. 200/1990 Sb. 

 na základě žádosti komi-
se kulturní zvýšení příspěvku 
stárkům na hodové pohoštění o 
1.000 Kč, tedy – stárka 10.000 Kč,
stárek 12.000 Kč, ženatí stárci 
10.000 Kč 

 stánkový prodej v areálu 
koupaliště Vracov od 1.6.2011 
do 31.8.2011 za cenu 100 Kč/
jeden prodejní den panu Vác-
lavu Jurníkovi, Bzenec a to 
prodej točené zmrzliny, ledové 
tříště a cukrové vaty z mobilní-
ho stánku, dále umístění dět-
ských zábavných atrakcí - ská-
kací hrad, trampolína, dětská 
motorka za cenu 200 Kč/jeden 
prodejní den

 stánkový prodej v areálu kou-
paliště Vracov od 1.6.2011 do 
31.8.2011 za cenu 100 Kč/jeden 
prodejní den panu Miroslavu 
Křižkovi, Dubňany a to prodej 
popcornu z mobilního stánku 

 podání žádosti o vstup do 
Místní akční skupiny „Kyjovské 
Slovácko v pohybu“

 poskytnutí příspěvku ve výši 
3.000 Kč Junáku, svazu skautů na 
přestěhování a upravení prostor 
myslivny, kterou bude využívat 
po dohodě ke své činnosti

 rozšíření základní analogo-
vé/digitální nabídky o program 
Disney Channel v digitálním 
formátu za cenu +9 Kč, tj. zvý-
šení ceny základní nabídky na 
118 Kč

 návrh investičních akcí měs-
ta Vracova

 poskytnutí příspěvku ve výši 
6.000 Kč dětskému souboru 
Lipinka na úhradu autobusu do 
Brna, poskytnutí příspěvku ve 
výši 6.000 Kč folklornímu sou-
boru Lipina na provoz domku 
v Barákách

 stánkový prodej v areálu 
koupaliště Vracov od 10.6.2011 
do 31.8.2011 za cenu 1.000 
Kč/jeden měsíc panu Davidu 
Bačíkovi, Hroznová Lhota pro 
prodej shodného sortimentu 
s prodejem v bufetu, který jme-

novaný provozuje
 stánkový prodej v areálu 

koupaliště Vracov od 23.6.2011 
do 31.8.2011 za cenu 1.000 
Kč/jeden měsíc panu Darku 
Novákovi a panu Petru Šloufo-
vi pro provozování občerstvení 
z Restaurace Orynek, kterou 
jmenovaní provozují

 zahájení výběrového řízení 
na veřejnou zakázku „ZTV prů-
myslové zóny Padělky – kanali-
zace dešťová“ a schvaluje seznam 
zájemců, kterým bude zaslána 
výzva k podání nabídky

 smlouvu o budoucí kup-
ní smlouvě s panem xy na 
hasičkou zbrojnici čp. 1748 na 
pozemku parc. č. 321 a pozemek 
parc. č. 321 – zastavěná plocha o 
výměře 168 m2 s tím, že kupní 
cena bude uhrazena takto: část 
kupní ceny ve výši 100.000 Kč 
bude uhrazena nejpozději do 
31. 7. 2011, část kupní ceny ve 
výši 370.000 Kč bude uhrazena 
nejpozději do 31. 12. 2011 pře-
vodem na účet Města Vracova. 

 nařízení města Vracova 
č. 1/2011, kterým se mění naří-
zení města Vracova č. 2/2010,
kterým se vymezují oblasti 
města, ve kterých lze místní 
komunikace nebo jejich
určené úseky užít ke stání jen za 
sjednanou cenu

 povolení výjimky z nejvyš-
šího počtu žáků deváté třídy 
MZŠ Vracov podle § 23 odst. 5
zák.č. 561/2004 Sb., školský 
zákon, v platném znění, ve škol-
ním roce 2011/2012 

 poskytnutí příspěvku ve výši 
20.000 Kč Sboru dobrovolných 
hasičů Vracov na pořádání 
oslav spojených se 130. výročím 
založení sboru
- poskytnutí příspěvku ve výši 
3.000 Kč na činnost Klubu 
důchodců Vracov

 poskytnutí příspěvku ve výši 
3.000 Kč na rehabilitační pobyt 
v Luhačovicích Svazu
tělesně postižených Vracov

 členy hodnotící komise pro 
veřejnou zakázku malého roz-
sahu: Bc. Helena Bukovská,
Ing. Miroslava Brhelová, Ing. 
Petr Loprais a Jaromír Repík
a) stavební práce „ZTV prů-
myslové zóny Padělky, kanali-
zace dešťová“
b) stavební práce „Oprava rad-
nice, výměna oken“

 předání věcného daru, pub-
likace Kyjovsko panu Wojcie-
chu Zapiórovi u příležitosti 
odchodu z Vracovské farnosti

 výsledek provedeného výbě-
rového řízení na zhotovitele 
stavby „ZTV průmyslové zóny 
Padělky, kanalizace dešťová“ 
s tím, že nejvýhodnější nabídku 
předložila fi rma STRABAG, a.s. 

 výsledek provedeného výbě-
rového řízení na zhotovitele 
stavby „Oprava radnice, výmě-
na oken“ s tím, že nejvýhodněj-
ší nabídku předložila fi rma AZ 
Okna, a.s. 

 výsledek provedeného výbě-
rového řízení na dodavatele ná-
bytku – 120 ks židlí pro MKK 
Vracov v rámci akce „Vracovský 
ryzlink“ s tím, že nejvýhodnější 
nabídku předložila fi rma V Ná-
bytek, Mančíková 

 poskytnutí příspěvku ve 
výši  6.400 Kč Domu dětí 
a mládeže Vracov na dofi nan-
cování projektu „Zelená stezka 
naučně a zábavně“, na který 
získal dotaci ve výši 32.000 Kč 
z Nadace Partnerství

 uzavření smlouvy o zříze-
ní práva odpovídajícího věc-
nému břemenu spočívající v 
umístění přípojky splaškové 
kanalizace pro stavbu „Areál 
fi rmy Moravia Systems a.s.“ na 
části pozemku parc.č. 3731/115 
v k.ú. Vracov ve prospěch a.s. 
Moravia Systems 

 vybudování elektronické-
ho zabezpečovacího systému 
do objektu Domu s pečovatel-
skou službou s tím, že provozní 
náklady budou hrazeny Chari-
tou Kyjov

 darovací smlouvu č. 48/2011 
mezi Jihomoravskou plyná-
renskou, a.s. a Městem Vracov 
o poskytnutí daru ve výši 15.000 
Kč na zajištění lehátek pro míst-
ní mateřskou školu

 smlouvu č. 008898/11/ORR 
mezi Jihomoravským krajem 
a Městem Vracov o poskytnutí 
dotace ve výši 41.000 Kč v rám-
ci dotačního programu „Pod-
pora vinařství a vinohradnic-
tví v JMK“ na akci „Vracovský 
ryzlink“

 dodatek č. 1 ke smlouvě 
o budoucí kupní smlouvě ze dne 
19. 5. 2011 – prodloužení lhůty 
předložení pravomocného sta-
vebního povolení na stavbu vin-

ného sklepa na pozemku parc. 
č. 4417/29 v ul. Cihelná, které 
bylo vydáno veřejnou vyhláš-
kou pod č.j. 415-330-11-3 dne 
4. 8. 2011 spolu s územním 
rozhodnutím o umístění stavby 
(vyvěšeno dne 10. 8. 2011), a to 
nejpozději do 12. 9. 2011

 instalaci antény bezdráto-
vého internetu na ZUŠ Vracov 
společnosti IBS s.r.o. za úhradu, 
po projednání s ředitelkou ZUŠ
neschválila :

  uzavření smlouvy o budoucí 
kupní smlouvě pozemku parc. 
č. 4417/29 – ostatní plocha 
o výměře 54 m2 v lokalitě skle-
py Cihelná s panem xy

 úhradu zvýšených nákladů 
panu xy spojených se zvýšený-
mi náklady při budování kana-
lizační přípojky k domu čp. 
1566 v ul. Tyršové
souhlasila :

 se zvýšením příspěvku VPS 
Vracov o 16.981 Kč a současně 
se snížením příspěvku v kap. 
716 MKK, údržba o 2.315 Kč 
a v kap. 719 správa o 14.666 Kč 

 s poskytnutím investičního 
příspěvku VPS Vracov ve výši 
115.000,- Kč pro realizaci akce 
„Kanalizační přípojka VPS Vra-
cov I. etapa“ z kap. 740 výdaje 
upřesněné v průběhu roku 

 s povolením částečného 
překopu vozovky v průmyslo-
vé zóně Padělky pro možnost 
vybudování přípojky dešťové 
kanalizace k „Areálu fi rmy 
Moravia Systems a. s.“ na části 
pozemku parc.č. 3731/89 v k.ú. 
Vracov 

 se zveřejněním záměru pro-
deje budovy hasičské zbrojni-
ce čp. 1748 a pozemku parc.č. 
321 zastavěná plocha a nádvoří 
v ulici Jiráskově

 s uzavřením části účelové 
komunikace na pozemku parc.
č. 3540 mezi prodejnou ENAPO 
a rodinným domem čp. 439 na 
ulici Drahy dne 23.5.2011 v době 
od 8:00 hodin do 17:00 hodin pro 
umístění skákacího hradu 

 se zvýšením příspěvku VPS 
Vracov o 7.315 Kč a současně 
se snížením příspěvku v kap. 
716 MKK, údržba o 2.140 Kč 
a v kap. 719 správa o 5.175 Kč 

 se zpracováním stavební 
diagnostiky objektu čp. 48 školy 
na náměstí Míru pro posouze-
ní stavebně technického stavu 
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objektu
 s vyjednanými podmín-

kami, že společnost NOEL, 
s.r.o. zabezpečí na své náklady 
provozování programů ČT1, 
PRIMA a NOVA v analogové 
podobě po 30.6.2011 

 se zveřejněním záměru pro-
deje pozemků parc.č. 7 o výmě-
ře 356 m2 s domem čp. 46, parc.
č. 9 o výměře 175 m2 s domem 
čp. 1046, parc.č. 11 o výměře 
362 m2 s domem čp. 412, parc.
č. 12 o výměře 397 m2, parc.č. 
14 o výměře 498 m2 s domem 
čp. 45 a části pozemku parc.č. 
18 o výměře cca 2312 m2 vše 
v k.ú. Vracov na náměstí Míru

 se zveřejněním záměru 
prodeje části pozemku parc. 
č. 4418/4 o výměře cca 28 m2 
v lokalitě sklepy Cihelná 

 s výzvou k podpoře společ-
nosti Vodovody a kanalizace 
Hodonín, a.s., která nesouhla-
sí s realizací záměru „Těžba a 
úprava štěrkopísku v Uherském 
Ostrohu“ z důvodu ohrožení 
prameniště Bzenec – komplex

 se zvýšením příspěvku VPS 
Vracov o 20.623 Kč a současně 
se snížením příspěvku v kap. 
716 MKK, údržba o 408 Kč 
a v kap. 739 komunální služby 
o 20.215 Kč

 se změnou provozovatele 
prodejního automatu na hřbi-
tovní svíčky v areálu hřbitova 
a to společností ADIE s.r.o. 
Prostějov

 se zvýšením příspěvku VPS 
Vracov o 7.140 Kč a současně 
se snížením příspěvku v kap. 
716 MKK, údržba o 2.513 Kč 
a v kap. 739 komunální služby 
o 4.627 Kč 

 s předběžným jednáním 
s vlastníky pozemků v trati 
Olšíčka pro možnost odkoupe-
ní pozemků pro výstavbu spo-
jovací cesty včetně přilehlých 
pozemků 
nesouhlasila :

 s uzavřením dodatku č. 2 
ke smlouvě o výpůjčce ze dne 
13.4.2007, kterou byly přene-
chány pozemky v lokalitě Olšíč-
ka panu xy za účelem provozo-
vání sportoviště „Tréninková 
trať pro motokros“ s návrhem, 
aby provozní doba tratě byla 
stanovena ve dnech středa 15 - 
19 hodin, sobota 13 - 18 hodin 
po dobu celého roku
uložila :

starostovi města:
 zveřejnit informaci o opě-

tovném navýšení intenzity dis-
tribuce návykových látek mezi 
školní mládeží

 podat informaci o hygie-
nických podmínkách na vodu 
v koupališti – limitace na 25° C

 zadat vypracování znalecké-
ho posudku na budovu hasič-
ské zbrojnice 

 pozvat ředitelku základní 
školy na schůzi rady města ve 
věci podání vysvětlení ke zprá-
vě komise školské

 veřejně poděkovat při slav-
nostním koncertě k 15. výročí 
ZUŠ žákyním Základní umělec-
ké školy Vracov Kateřině Tužilo-
vé a Emě Poláškové za úspěšnou 
účast v mezinárodní soutěži 
PRO BOHEMIA Ostrava

 zajistit, aby před vyplacením 
dotace, folklorní soubory Lipi-
na a Lipinka předložili výsledek 
hospodaření v předešlém roce 
a rozpočet projektu

 projednat s ředitelkou ZUŠ 
návrh smlouvy na pronájem 
učebny školy na náměstí Míru 
čp. 48, skupině 99g, na dobu 
určitou do 31.12.2011, včetně 
ekonomických údajů 

 ve spolupráci se stavební 
komisí zadat vypracování pro-
jektové dokumentace na stavbu 
přeložka chodníku s podélným 
zálivem při silnici III/4257 před 
Masarykovou základní školou 
v ulici Komenského včetně 
řešení autobusové zastávky

 zabezpečit umístění posled-
ního stavu územního a regu-
lačního plánu na webových 
stránkách města, po konzultaci 
se stavebním úřadem

 zahájit jednání ve věci opti-
malizace ceny energií se snahou 
najít nejlevnějšího dodavatele
místostarostovi města:

 vytvořit pracovní skupi-
nu pro řešení záměru náměstí 
a školy na náměstí Míru
tajemnici městského úřadu:

 na základě žádosti skupi-
ny podnikatelů ve věci snížení 
koefi cientu pro výpočet daně z 
nemovitostí prověření dopadu 
do rozpočtu města a zjištění 
použití diferenciovaných koefi -
cientů u jiných obcí

 řešit možnost uzavření 
dodatku ke smlouvě s Městem 
Bzenec ve věci pronájmu objek-
tu pro služebnu Policie ČR

Hospodaření města Vracova za 
rok 2010

Příjmy
Vlastní -  daňové příjmy 39.009.700
 -  nedaňové příjmy 4.250.700
 -  kapitálové příjmy 1.978.700
Dotace -  školství 630.300
 -  státní správa 2.806.900
 -  provoz knihovny 433.000
 -  dětská hřiště Borová, Luční 260.500
 -  strojovna koupaliště 3.135.000 
 -  hasičská cisterna 3.000.000
 -  hasiči zásahy 20.400
 -  EU školám 1.018.100
 -  výpůjční program knihovny 91.000
 -  volby, sčítání lidu 176.400
zůstatek z min. roku 149.400
Příjmy celkem 56.960.100

Výdaje
Kap. 709  - les 61.000
 710  - opravy komunikací 18.200
 714  - školství
  - příspěvek MŠ + ŠJ na provoz 760.000
  - příspěvek MZŠ + ŠJ na provoz 3.418.400 
  - příspěvek ZUŠ na provoz 690.000
celkem  4.868.400

 716 - kultura, sport 
  - MKK, kino, knihovna 2.077.400
  - SOZ, rozhlas, zpravodaj 191.800
  - příspěvek FC na provoz a správce 250.000
  - příspěvek TJ Sokol na kuželnu 60.000
  - příspěvek souborům, spolkům 52.000
celkem  2.631.200 

 719 – správa 
  - správní výdaje 10.575.900 
  - hasiči 190.000
celkem  10.765.900
 
 728 - pečovatelská služba
 - DPS energie, opravy 623.700
  - příspěvek Charitě Kyjov 800.000 
celkem  1.423.700
       
 739 – komunální služby
  - příspěvek Eltodo 969.500
  - příspěvek VPS + úhrada ztráty 7.289.700 
  - odvoz PDO Ekor 3.703.000
  - nebytové hospodářství 239.900
  - bytové hospodářství 140.000
  - splátky štěpkovače 78.200
  - rekonstrukce strojovny koupaliště 3.678.400
celkem  16.098.700

Kapitálové výdaje
 - přechod přes ČD 3.855.000
 - rekonstrukce MŠ 782.400
 - rekonstrukce MZŠ 4.360.000
 - hasičské auto 5.457.600
 - referentské auto 315.000
 - výkup pozemků 32.200 
celkem  14.802.200

splátky úvěrů 5.677.200
úroky z úvěrů 355.000

Výdaje celkem 56.701.500      
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Ing. Dušan Fridrich, místostarosta
Náměstí aneb jak začít

Vracov nikdy neměl 
náměstí v pravém slova 
smyslu. Historie jej obdařila 
širokou ulicí, která se v mís-
tě dnešního náměstí Míru 
ještě trochu rozšiřuje a mezi 
rodáky byla vždy nazývaná 
jednoduše Městečkem. Neza-
chovalo se nám z daleké his-
torie ani mnoho historických 
či architektonických skvostů 
a tak se můžeme chlubit „jen“ 
pěkným kostelem, zajímavou 
farou, budovou radnice, která 
je pro mnoho cizích pozná-
vacím bodem Vracova a sta-
rou školou,která tak nějak na 
Městečko patří.

Vývojem se nám Městeč-
ko stalo ještě menším, je málo 
parkovacích míst a musí se za 
ně platit a tak mnohdy raději 
nevyřizujeme, či nenakupuje-
me v místě,ale jedeme radě-
ji tam, kde je místa více. Už 
v dobách minulých byl uči-
něn reálný pokus postavit na 
straně ulice proti radnici více-
účelovou prodejnu potravin. 
Došlo však jenom k postavení 
základů, dnes podle své bytel-
nosti nazývanými sarkofágem 
anebo jednoduše bunkrem.

Spíše shodou okolnos-
tí než cíleným projektem se 
Město stalo majitelem velké 
částí pozemků, budov vedle 
školy až po „bytovku“ a bun-
kru. Vytvořily se tak základní 
podmínky pro úvahy, jak ten-
to prostor využít a dát Vraco-
vu novou tvář.

 Novou tváří může být 
velké náměstí, něco menšího 
ve stylu živnostenských obyt-
ných domů s prostory pro 
služby /kadeřnictví, pedikúra, 
právní poradna ./, obchody 
/prodejna pečiva, cukrářství, 
látky, obuv, hračky, noviny, 
kavárnička, galanterie... / tvo-
řících pěší zónu či trochu nad-
neseně „Zlatou uličku“ Místo, 
kde se dá sednout, kde je voda 
/fontánka či potůček/ .Pros-
tě místo kam nedoléhá hluk 
z hlavní ulice a místo, kde se 
rádi potkávají obyvatelé Vra-
cova, ale i přespolní.

A v tomto vidím ten hlav-

ní háček, jak dostat lidi opět 
do Městečka a jak jej udělat 
zajímavým. Známe ze svého 
okolí náměstí plná lidí např. 
v Kyjově, známe nákladně 
upravená náměstí ve Veselí 
/Bartolomějské/ či v Ostrohu, 
ale bez života. Proto jsem si 
položil otázku: „Proč jdu do 
Městečka?“Odpověď je jedno-
duchá - městský úřad, kostel, 
knihovna, zdravotnické stře-
disko, masna, pošta, projíž-
dím jím při cestě na hřbitov 
či do vinných sklepů. Ve výčtu 
se to zdá dost, ale k oživení 
náměstí je to málo. Něco by 
mělo lidi přitáhnout do Měs-
tečka i po skončení jejich pra-
covní doby a tím i úředních 
hodin místních úřadů. Něco 
by mělo přinutit je i přespolní, 
k zastavení.

Žijeme v konzumní době, 
prakticky všechno nakupuje-
me, chceme parkovat bez pro-
blémů až u obchodu, když se 
nám některá služba nebo cena 
nelíbí, voláme po konkurenci 
... 

Máme nyní šanci,tou šancí 
je nabídka na prodejnu potra-
vin a doplňkového sortimen-
tu s obslužným pultem maso 
uzeniny společnosti TESCO. 
Prodejní plocha 650 m2,150 
m2 zázemí,celkem 800 
m2.Dnes naše největší prodej-
na má prodejní plochu 261 m2 
a celkem 431 m2. Můžeme, ale 
i nemusíme, mít na Městečku 
proti radnici parkoviště pro 
cca 50 aut vybudované společ-
ností TESCO,tedy prodejnu 
potravin s přístupem s vozíky 
až k autům, místo kde určitě 
rádi přijedeme autem, na kole 
i pěšky, kde se určitě zastaví 
i přespolní a kde může vznik-
nout i zárodek pro uplatnění 
budoucích služeb, obchodů 
i místa, kde je  prostě pohyb 
lidí.

Ideový návrh představ 
o využití budoucích ploch je 
v grafi ckých přílohách.

Za skutečně platný návrh 
můžete považovat nákres 
umístění prodejny,parkoviště 
a příjezdových komunikací 

s rozšířením vozovky a vybu-
dovanými ostrůvky k ochraně 
chodců na přechodech.

Odstraněný bunkr 
a využití drtě pro vybudování 
příjezdové, provedené demo-
lice starých domů a můžeme 
se soustředit na využití staré 
školy. Mimochodem, buď to 
uděláme rychle anebo skončí 
jako další potencionální rui-
na v majetku města určená 
k demolici  ....až budou pení-
ze. Město opětovně oslovilo 
Poštu, ta vyjádřila zájem, chce 
rozšiřovat sortiment služeb 
a stávající prostory jí nevyho-
vují. Bylo provedeno statické 
posouzení stropů staré ško-
ly a můžeme konstatovat, že 
hlavní část budovy umožňuje 
přestavbu na startovací byty či 
zdravotní středisko. V dvor-
ním traktu budovy nad kni-
hovnou je situace horší, proto 
zvažujeme využití těchto pro-
stor pro stálou výstavní síň.

 Ve dvoře školy počítáme 
s malým pódiem pro vystou-
pení žáků ZUŠ, dechovek či 
vracovských i hostujících sou-
borů. Bude tam i místo pro 
zřízení malé tržnice, kde by 
mohli místní i externí pěstite-
lé prodat své přebytky kultur-
ním způsobem.

Uvažujeme o demolici  
kotelny a otevření  výhledu na 
kostel i faru, informační stře-
disko v prostorách knihovny 
bude viditelné přímo z parko-
viště a bude mít před vstupem 
místo pro cyklisty a jejich 
odpočinek. Začneme regis-
trovat a  zajímat se o moder-
ní, 6 - dráhovou kuželnu 
a snad najdeme i investory pro 
budoucí živnostenské domy.

 Vždy je rozhodujícím uka-
zatelem pro zřízení prodejny, 
cukrárny, hospody  atraktivita 
místa vyjádřená pohybem lidí, 
možností parkování a kvalitou 
služeb. Proto je i zájem o mís-
to před radnicí a naše nabídky 
na umístění velkoplošné pro-
dejny v lokalitě Olšíčka byly 
ofi ciálně odmítnuty.  Šance 
k řešení prostor před radni-
cí se otevírá v těchto dnech 

a v blízké budoucnosti se 
nebude opakovat. Ve varian-
tě s TESCO vidíme možnost 
zárodku pro postupné budová-
ní budoucího náměstí v reál-
ném horizontu několika let.

Záleží tedy na Vašich zastu-
pitelech, jestli schválí koncepci 
náměstí s TESCO prodejnou 
a parkovištěm s reálnou dobou 
otevření na Vánoce roku 2012 
anebo koncepci bez prodej-
ny TESCO s dobou realizace 
v nedohlednu. Naše pokusy 
o získání investora byly zatím 
neúspěšné.

Za vytvoření koncepce 
náměstí je zodpovědná pra-
covní skupina na čele s Ing. 
Dušanem Fridrichem, členo-
vé jsou Ing Zdeněk Šašinka, 
Mgr. Zdeněk Hlavsa a starosta 
města Jaromír Repík.

Pracovní skupina pracu-
je od července tohoto roku 
a zabývala se následujícími 
činnostmi:

-  vytvořením defi nice čin-
ností a funkčnosti náměstí

-  vyjasněním podmínek 
TESCO k umístění parkoviš-
tě, prodejní budovy a přístu-
pových komunikací k pro-
storu dvora školy a prostoru 
bývalého bunkru, místa pro 
výstavbu první skupiny živ-
nostenských domů
• návrhem propojení živ-

nostenských domů s ulicí 
Nádražní a vytvořením 
pěšího přechodu a cyklo-
stezky.

• Získáním nabídek na 
demolice domů a bunkru

• Konzultacemi s architek-
tem

• Defi nováním podmínek 
pro napojení prostoru 
TESCO na okolní pozem-
ky budoucích lokalit za 
školou a u živnostenských 
domů

• Řešením nově vzniklé kři-
žovatky a výjezdem z ulice 
Radniční

• Napojením ulice Nádražní 
na nové náměstí v obou 
variantách
Jaká bude konečná podo-
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ba prostor nalevo i napravo 
od uvažovaného objektu Tes-
co je ještě ve stadiu návrhů,se 
kterými Vás seznámíme 
v příštím vydání zpravodaje 
anebo jiným způsobem.

Pokud rozhodnutí zastu-
pitelstva bude proti výstavbě 
TESCO prodejny,máme na 
úvahy o náměstí nekoneč-
ně mnoho času a musíme 

se začít zabývat velmi inten-
zivně otázkou,zda opravit 
budovy proti radnici nebo 
provést demolici všech 
objektů na náklady města. 
Porovnaní nákladů  pro obě 
varianty bude v blízké době 
k dispozici.

Dovolím si ještě jednu 
poznámku,víme že Vaceno-
vice a Ratíškovice podnikají 

aktivity získat možnost posta-
vit podobnou prodejnu o jaké 
uvažujeme my. Tak se také 
může stát,že při našem roz-
hodnutí NE TESCO budeme 
uvažovat o vybudování bez-
pečné cyklostezky do Vaceno-
vic. Vždyť jednu cyklostezku 
hojně využívanou i k náku-
pům máme již do Bzence.

Budu rád,když od Vás 

obdržím věcné argumenty 
pro i proti,vždyť se rozho-
dujeme o věci,která zde bude 
stát dlouhou dobu. 

Vaše poznámky, návrhy 
očekávám na e – mailové 
adrese: 
dusan.fridrich@eoutlook.cz

Činnost Informačního centra města Vracova
V rámci zkvalitnění infor-

mačního servisu pro místní 
občany, ale i návštěvníky Vra-
cova a okolí se zástupci měs-
ta rozhodli rozšířit nabídku 
poskytovaných služeb a zřídit 
Informační centrum, kte-
ré zde působí od května t.r. 
a nachází se v prostorách 
Městské knihovny ve Vra-
cově. Propojení infocentra 
a knihovny bylo dobrým stra-
tegickým záměrem – je zde 
možnost vyšší mírou informo-
vanosti iniciovat změnu myš-
lenkových a vzdělanostních 
schémat místních obyvatel, 
zároveň poskytovat kulturně-
turistické informace návštěv-
níkům našeho města.

Prvořadým úkolem Infor-
mačního centra je především 
poskytnout kvalitní informač-
ní servis návštěvníkům Vraco-
va, jakož i místním občanům, 

včetně nabídky doplňkových 
služeb. V rámci kvalitní pro-
pagace je prioritou přilákat 
nejen do Vracova, ale i okolí 
co nejvíce návštěvníků. Hlav-
ní náplní infocentra je tedy 
shromažďování a distribuce 
informací o městě a okolí, 
osvěta a podpora vzdělání, 
propagace města, pořádání 
přednášek a besed, zapojování 
se do sportovních a kulturních 
akcí apod.

V rámci různých granto-
vých programů infocentrum 
dále nabízí všem zájmovým 
spolkům, souborům, svazům, 
neziskovým organizacím aj. 
administrativní a poraden-
skou pomoc při zpracování 
projektů, sestavení požadova-
ných zpráv a příloh, jak rovněž 
pomoc při vyřízení náležitostí 
spojených se získáváním dota-
cí z těchto programů.

Během čtyřměsíční 
působnosti Informačního 
centra se již podařilo zpra-
covat pět projektů z růz-
ných grantových programů. 
V rámci Nadace Partnerství 
byly zpracovány dva projek-
ty – „Náhradní výsadba lip 
u kostela sv. Vavřince ve Vra-
cově“ (zveřejnění výsledků: 
konec září 2011) a „Zelená 
stezka naučně a zábavně“ 
(příjemcem dotace je Dům 
dětí a mládeže Vracov). Tento 
projekt byl fi nančně podpořen 
a 18. 9. 2011 proběhne první 
akce na cyklostezce Vracov 
– Vlkoš (více informací na: 
www.ddmvracov.cz). Z Nada-
ce VIA byl zpracován projekt 
„Obnova dvou křížů ve Vraco-
vě – centrální kříž na hřbitově 
a kříž na ul. Bzenecké“ (zve-
řejnění výsledků: konec září 
2011). Poslední dva projekty 

byly zpracovány z grantového 
programu Státního zeměděl-
ského intervenčního fondu 
– „Modernizace a rozšíření 
působnosti Informačního cen-
tra města Vracova“ a „Obnova 
muzeí ve Vracově – podpora 
kulturního dědictví, místních 
tradic a folkloru“ (výsledky 
obou projektů budou zveřej-
něny na konci října 2011).

Do budoucna se Informač-
ní centrum chystá zpracovat 
další projekty z různých gran-
tových programů. Více infor-
mací o možnostech získávání 
dotací Vám rádi poskytneme 
přímo v Informačním centru, 
náměstí Míru 48 (v budově 
Městské knihovny) nebo na 
e-mailové adrese: infocent-
rum@mestovracov.cz.

Za Informační centrum 
města Vracova

Mgr. Kateřina Gasnárková

Vracovské hody
15. - 16. října 2011

Svobodní stárci:
Iva Čmelíková
Marek Mikulčík

Ženatí stárci:
Zuzana a Tomáš Petrželovi

Sobota 15. října 2011 
13:30 hod odchod průvodu 
od kulturního domu k radnici 
pro povolení hodů.
Hodová zábava od 20 hodin 
v hale sokolovny. Hrají DH 
Vracovjáci a spojené vracov-
ské cimbálové muziky. 
Předprodej vstupenek od 
4. října v městské knihovně.

Neděle 16. října
13 hodin mše v kostele sv. 
Vavřince
14:30 odchod průvodu od 
kulturního domu pro ženaté 
stárky.
Hodová zábava od 18 hodin 
v hale sokolovny.
Hraje DH Miločanka.

Bližší informace:
MKK Vracov Zita Řičicová
kd@mestovracov.cz
518 628 296
722 040 359
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Co nás trápí
Každé město i vesnice se 

potýkají s negativy či jevy, 
které je nutné řešit. V našem 
městě jich máme celou řadu. 
Pozastavím se nad některými. 
Po sametové revoluci se vra-
cela půda, les, různé pozem-
ky soukromníkům, kteří o ně 
v minulosti přišli. Byla to vel-
ká změna a občané se začali 
o své polnosti a jiné pozemky 
starat. Jak to vypadá na polích, 
vinicích či lese dnes? Řada 
polností leží ladem a je tam 
jen vysoká tráva a různý nálet, 
někde rostou akáty, jinde jiné 
stromy. Takto ladem ležící 
polnosti znepříjemňují život 
občanům, kteří se o svá pole 

či zahrady vzorně starají. 
Každý majitel je povinen 

se o své polnosti starat a nedě-
lat problém svým sousedům. 
Další problém, který se stále 
opakuje, je znečišťování lesa 
a polních cest různým odpa-
dem. Na co máme sběrný 
dvůr, kterým se může Vracov 
chválit v širokém okolí. Máme 
vybudovanou cyklostezku, 
která spojuje Vracov s Vlko-
šem, na rozhraní těchto obcí 
je stoh slámy, teď už vlastně 
hromada hnoje, který tam vel-
mi znepříjemňuje jednak vůní 
či hmyzem sportovní aktivity 
cyklistům a bruslařům nebo 
rodičům s kočárky. 

Občané by měli mít 
zájem, aby byl Vracov čistý 
a uklizený, ale skutečnost je 
taková, že občané stále spo-
léhají na pracovníky VPS, že 
jim před domem vše uklidí, 
posečou trávu a podobně. 
V minulosti bývalo zvykem, 
že si téměř každý občan 
v sobotu před vlastním 
domem udělal pořádek. To 
dnes už přestává platit. Ale 
je stále hodně občanů, kte-
ří se o pořádek před svým 
domem vzorně starají, za to 
jim patří dík.

Chci občany Vracova 
požádat, aby nebyli lhos-
tejní k negativním věcem, 

jako je například poškozo-
vání majetku, a to hlavně 
budov města, jako je škola 
nebo sportovní hala. Aby 
byli ohleduplní při parko-
vání svých aut, a to hlavně 
v ulici Řadové a před základ-
ní školou. 

Věřím, že slušnost, ohle-
duplnost a dobré chování zví-
tězí nad nepořádkem a hul-
váctvím.  

A nejen já bych si přál, aby 
se občané aktivně zapojili do 
diskuze o realizaci náměstí, 
ať už s nákupním střediskem 
Tesco nebo bez něj.

Zdeněk Hlavsa

Účtárna MěÚ Vracov informuje:
Ludmila Niklová

termín úhrady poplatků je 
již  do 30.9.  !!!

Vybírané poplatky:
Poplatek za domovní odpad

Výše poplatku je 450,- Kč 
na osobu a rok. Platí se dle 
místa trvalého pobytu. 

Město Vracov má ve své 
obecně závazné vyhlášce osvo-
bozeny děti do tří let – platí až 
následující rok poté, co dosáhly 
věku tří let. Dále jsou osvoboze-
ny osoby, které se zdržují dlou-
hodobě v zahraničí. U těchto 
osob je potřeba, aby někdo 
z příbuzných přišel sepsat do 

účtárny MěÚ jednoduchý pro-
tokol a na jeho základě je pak 
dotyčná osoba od poplatku 
osvobozena. Poloviční částku 
platí studenti, kteří jsou uby-
továni mimo Vracov a předloží 
potvrzení o studiu a ubytování. 
Dle vyhlášky je od letošního 
roku posunuta doba splatnos-
ti, a to do 30.9. Do této doby je 
možno zaplatit poplatek buď 
jednorázově v plné výši nebo si 
ho rozdělit na  poloviny. 

Poplatek ze psa
Poplatek činí 250,- Kč 

za jednoho psa. Povinnos-
tí majitele je přihlásit psa, 
jakmile dosáhne stáří tří 
měsíců, a v případě, že psa 
již nemá, ho zase odhlásit. 
Termín splatnosti u toho-
to poplatku je stejný jako 
u domovního odpadu, ale 
platí se jednorázově. Maji-
tel dostane známku pro psa, 
na které je uveden Vracov 
a číslo domu majitele. Tuto 
známku má pes nosit na 
obojku. Nyní jsou při úhradě 
poplatku vydávány sáčky na 
psí exkrementy, aby mohli 

majitelé při vycházkách po 
nich uklidit. 

Poplatky můžete zapla-
tit v hotovosti v účtárně 
MěÚ, a to každý den mimo 
Út vždy od 7.00 – 11.00 a od 
12.00 – 15.30. Platit můžete 
i bezhotovostně na náš účet 
č. 19-1427671/0100, jako var. 
symbol uvádějte č. domu.  

Vaše případné dotazy zod-
povíme na tel. č. 518628183. 

Děkujeme Vám, že přijdete 
zaplatit všechny poplatky včas. 
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Tak jsme se konečně 
dočkali… nová okna, zatep-
lení, obklady schodiště, nová 
malba.

Každý, kdo projížděl 
kolem školy viděl, jak naše 
škola prohlédla. Všichni jsme 
se na ukončení stavby těšili, 
protože se pracovalo po celý 

školní rok.
Velký dík patří vedení 

města, které k  dotaci od EU 
přispělo i vlastními prostřed-
ky a ing Lopraisovi za svědo-
mitou péči o stavbu. 

Věříme, že se nám i našim 
dětem bude v novém prostře-
dí dobře pracovat. 

Jaký bude nový Jaký bude nový 
školní rok?školní rok?

- škola bude mít 17 tříd 
s počtem 350 žáků
- budou dvě velké první třídy 
s 28 a 29 žáčky
- přibyli nám 4 noví učitelé
- budeme pokračovat v dotaci 
EU peníze školám
- dokončíme projekt Vraco-
vem vždy jen na zelenou
- zhodnotíme projekt Třídím, 
třídíš, třídíme
- budeme se snažit získat ve 
spolupráci s městem dotaci na 
úpravu školního hřiště

Jaké jsou současné děti?Jaké jsou současné děti?

Děti jsou jiné, jsou schop-
ny mít vlastní názor, samy se 
dokáží postavit do role někdy 
i riskantní, i když je neustále 
upozorňuji, že upřímnost a vul-
gárnost neznamenají totéž.

Určitě si nemyslím, že jsou 
horší, přestože vnímám den-
ně mnoho dětských projevů, 
které jsem jako dítě nikdy 
nepoznala, ať je to neuklizená 
šatna, vulgární výrazy nebo 
vychytralá snaha ublížit spo-
lužákovi.

Děti jsou plné jiných zájmů 
– jízda na motocyklech, vyse-
dávání u počítačů, videí, skoro 
vůbec nečtou.

Velice rády se sdružují ve 
spolcích, které mají negativní 
projevy chování.

V dnešní době děti chtě-
jí komunikovat. Kdo vlastně 
s dětmi nejvíce mluví? 
Vyslechnutí dětských vyprá-
vění, polemik i stížností je pro 
dospělé náročné, chce to čas, 
který rodiče často nemají.

Učitelé by měli fungovat 

jako zpovědní vrby, neustále 
připraveni reagovat.

Dnešní škola chce pře-
devším komunikaci, a to na 
všech úrovních /učitel – žák 
– ředitelka – rodič/.

Připadá mi zcela přiroze-
né, že učitelé mají dveře do 
ředitelny stále dokořán, přiro-
zená je i skutečnost, že stejnou 
možnost mají i žáci.

Velmi mne mrzí, že mnozí 
naši „školní rodiče“ jsou vel-
mi tolerantní k negativním 
projevům svých dětí, neboť 
s pojmy morálka či slušnost se 
některé děti setkávají opravdu 
až ve škole.

I škola se mění a musí se 
měnit. Nutí nás k tomu prá-
vě děti. Každé dítě chce, aby-
chom se mu věnovali více než 
ostatním, i když to nedává 
najevo. Každé dítě chce být 
chváleno. Každé dítě chce být 
ostatními respektováno, a to 
vrstevníky i dospělými. Ale 
jak na to? Vážím si těch uči-
telů, kteří pochopili, že změny, 

kterými naše školy procházejí, 
jsou zcela přirozenými vývo-
jovými etapami, hledají cesty, 
jak dětem školu více přiblížit, 
jak pomoci žákům, kteří jejich 
pomoc potřebují.

Přála bych si, aby naše 
škola neustále dospívala, ale 
nikdy nezestárla, aby naši 
žáci, i když občas zakopnou, 
dokázali zase vstát a jít dál 
dopředu. 

Masarykova základní školaMasarykova základní škola
Mgr. Ludmila Presová, ředitelka školy

Od nového školního roku je Od nového školního roku je 
naše škola v „novém kabátě“naše škola v „novém kabátě“

Městská knihovna Vracov
Dana Belková

V dnešní době pozname-
nané hospodářskou krizí má 
naše knihovna ve svém kni-
hovním fondu 26.748 svazků 
a 313 druhů časopisů. Přiznej-
me si, že ne každý čtenář si může 
dovolit koupit měsíčně několik 
knih. Proto jsme tady my, aby-
chom našim čtenářům nabídly 
co největší množství kvalitních 
knih a časopisů. Snažíme se 
o co nejrozmanitější složení 
fondu. Čtenář si může vybrat 
z velkého množství knih nauč-
ných, beletrie, sci-fi , krimi, a to 
jak pro dospělé, tak  i pro děti. 
Jenom v letošním roce jsme 
dosud nakoupily 656 nových 
knih. Od letošního června 
využíváme také výměnný fond 
Městské knihovny Hodonín. To 
znamená, že nabízíme našim 
čtenářům také knihy z naší 

okresní knihovny. Tato služba 
je zdarma. Nové knihy prezen-
tujeme na našich webových 
stránkách a také například for-
mou besed pro děti. Od začátku 
roku jich v knihovně proběhlo 
29. V červnu jsme slavnostně 
pasovaly naše nejmenší čte-
náře na Rytíře čtenářského 
řádu knihovny Vracov. Složili 
čtenářský slib a byli pasováni 
opravdovským mečem. Vše 
najdete na stránkách knihovny 
www.knihovnavracov.webk.
cz. Zapojily jsme se také do 
celorepublikové charitativní 
akce Čtení pomáhá. Více na 
www.ctenipomaha.cz.

Od května je rozšířena půj-
čovní doba knihovny, a to o úterý 
dopoledne. Tímto zveme všech-
ny stávající i budoucí čtenáře, 
PŘIJĎTE NÁS NAVŠTÍVIT!!

Nová půjčovní doba: 
Pondělí 8.00 - 11.30 13.00 - 16.00
Úterý 8.00 - 11.30 14.00 - 17.30
Středa zavřeno
Čtvrtek   14.00 - 17.30
Pátek 8.00 - 11.30 13.00 - 16.00



strana 10 září 2011Vracovský zpravodaj

Charitní pečovatelská služba Vracov
Marcela Repíková

Realita
Dnešek je doba dynamic-

kých osobností, ale…
Čas tiše a neúprosně odti-

kává…
To, co vidět nechceme, 

se stává skutečností, přichází 
stáří…

Stárneme, ať se nám to líbí 
nebo ne. Stárnou i naši rodi-
če a prarodiče a přicházejí 
problémy, které se k našemu 
uspěchanému způsobu životu 
jaksi nehodí. 

Co však dělat, když naše 
nejbližší opouštějí síly a na 
dveře klepou fyzické a dušev-
ní poruchy stáři? 

Tělo i mozek přestávají 
fungovat tak, jako dříve.

Těžko se vyrovnáváme 
s tím, že ti, kteří nám pomá-
hali a byli nám oporou, potře-
bují pomoc sami.

V dnešní době děláme ze 
starých lidí problém. Zvláštní 
vývoj! Staré lidi vnímáme jako 
zdroj problémů: kam je dáme, 
jak se o ně postaráme, čím je 
zaměstnáme a jak nám budou 

překážet nejméně. Domovu 
důchodců se zatím bráníme, 
ale musíme do práce a musí-
me si taky odpočinout. Proná-
sledují nás otázky:

„Co teď? Kdo nám 
pomůže? Na koho se obrátit?“

A je tady důvod k zamyšle-
ní. A odpověď?

Nenechávejte se stářím 
zaskočit a hlavně nenechávejte 
staré lidi osamocené.  Pokuste 
se řešit situaci za pomoci pra-
covníků Charitní pečovatelské 
službě ve Vracově, kteří Vám 
chtějí pomoci.  

Pečovatelská služba zde 
působí a má své sídlo v Domě 
s pečovatelskou službou v uli-
ci Luční 1590, a nabízí služby 
typu:
- pomoc při zvládání běž-

ných úkonů péče o vlastní 
osobu

- pomoc při osobní hygieně 
nebo poskytnutí podmí-
nek pro osobní hygienu

- poskytnutí stravy, nebo 
pomoc při zajištění stravy

- pomoc při zajištění chodu 

domácnosti
- zprostředkovává kontakt 

se společenským prostře-
dím

- a nabízí základní poraden-
skou činnost
Na pečovatelskou službu 

(pečovatelky) má návaznost 
domácí ošetřovatelská péče 
(zdravotní sestry). Pečovatel-
ská služba a domácí péče jsou 
tedy dva různé obory, jež jsou 
hrazeny různým způsobem 
a u svých klientů provádějí 
rozdílné úkony. 

Pečovatelská služba spa-
dá pod Ministerstvo práce  
a sociálních věcí, fungují 
v něm pečovatelky, které musí 
projít rekvalifi kačním kurzem. 
Zajišťují stravování, náku-
py, úklidy, pomoc při osobní 
hygieně, koupání, praní prá-
dla, jde tudíž o nezdravotnic-
ké úkony a klienti si je hradí 
sami. K úhradě za úkony je 
určen příspěvek na péči, který 
má většina klientů vyřízen. 

Naopak domácí péče spa-
dá pod Ministerstvo zdravot-

nictví, pracují v ní všeobecné 
zdravotní sestry a fyzioterape-
utky, provádějí odborné výko-
ny, jako jsou např. převazy ran, 
odběry krve, aplikace injekcí 
apod. Tuto domácí péči pře-
depisuje praktický nebo ošet-
řující lékař, je plně hrazena ze 
zdravotního pojištění.  

Ve Vracově překážkou 
poskytování domácí zdra-
votní péče v návaznosti na 
pečovatelskou službu  Charity 
Kyjov, je neochota VZP uza-
vřít smlouvu na domácí péči. 
Proto zde domácí zdravotní 
péči neprovádí Charita Kyjov, 
ale Homedica, s.r.o Hodonín. 

V každé situaci se najde 
řešení!

Kontakty na Charitní 
pečovatelskou službu Vracov:
Marcela Repíková, 
vedoucí CHPS Vracov
Tel.: 518 628 324, 
mob.: 774 409 348
Michaela Tomanová, 
sociální pracovnice pro CHPS 
Vracov a Svatobořice-Mistřín, 
Mob.:776 707 037

Příkladné činy 
bez okázalosti

Pavel Petržela

Žijí mezi námi takoví, kteří 
nemají potřebu se chlubit tím, 
co dělají pro obec, ale zvláště 
pro jiné lidi. Jsou nenápadní, 
ale mají široké srdce a neso-
becky dokážou dělat svět krás-
nějším právě těm, kteří často 
potřebují pomoc, trochu citu 
a důkaz, že nikdo nemusí být 
na světě sám . Pavel Hanák je 
pro nás známý jako chovatel 
psů, výrobce a prodejce kot-
ců, krmení pro domácí maz-
líčky a vůbec chovatelských 
potřeb. Už k vracovskému 
koloritu patří  pár let naprosto 
neodmyslitelně.  Jednu strán-
ku jeho života ale asi neznáte. 
Patří ke sponzorům dětského 
domova v Lipové u Šluknova 
a fi nancoval mimo jiné pobyt 
dětí s jejich vychovateli u nás 

ve Vracově. Měl jsem možnost 
se s nimi setkat a udělat jim 
malou přednášku o historii 
a významu Vracova, ukázat 
jim naše město a pobesedo-
vat i trošku muzikantsky. Až 

při tomto bližším kontaktu 
jsem zjistil, co pro ně „ strejda 
Pavel“ dělá a co znamená pro 
tyto děti nezištné přátelství 
a pomoc. Byl jsem nesmírně 
překvapen, co všechno pro ně 

dokázal zařídit a prožít s nimi. 
Ačkoliv ho znám vlastně od 
školních let, vidím ho dnes 
jiného než dříve. Zkusme být 
takoví i my. Dobří a citliví 
– skromně a bez okázalosti.
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OZNAMUJE ZAHÁJENÍ 
INNOSTI KROUŽK

V NOVÉM ŠKOLNÍM ROCE  
OD 19. 9. 2011. 

BLIŽŠÍ INFORMACE A P EHLED KROUŽK  NA 
www.ddmvracov.cz  OD 14. 9. 2011,  
NEBO V KANCELÁ I DDM,  518 628 472. 

Na co vás pozveme 

do Chamartínu
Nadace Chamartín pro vás připravuje několik 

zajímavých akcí, které si nenechejte ujít. O všech 
budete informováni kabelovou televizí a nebo 
městským rozhlasem a plakáty. Jen pro nejbližší 
měsíc : 

25. září – vernisáž výstavy Přílba – ochránky-
ně života, aneb svatováclavská tradice (potrvá do 
28. září)

Pro letošní rok otvírá Nadace další ročník výu-
ky španělštiny pro začátečníky. Zájemci se mohou 
přihlásit telefonicky na čísle 606777635 (Irena 
Schützová)

Nebo se dostavit do Nadace ve čtvrtek 8. září 
v 17,00 hodin.

  KAM za kulturou ve Vracově
18.9. ne Zelená stezka naučně a zábavně
  sportovně-zábavné odpoledne pro celou  
  rodinu
  cyklostezka Vracov – Vlkoš od 15°°hod.
25.9. ne Jen si vzpomeň na své mládí
  Vystoupení pěveckého kroužku Klubu  
  důchodců
  15°°hod. kinosál kulturního domu
25. 9.  vernisáž výstavy Přílba – ochránkyně života,  
  aneb svatováclavská 
                tradice ( potrvá do 28. září)
14. - 16.10. Výstava fotografi í Josefa Holuba 
pá – ne  bývalá budova školy na náměstí Míru
23.10. ne 14.10. 18°°hod. Vernisáž
  15.10. 10 – 19°°hod.
  16.10. 10 – 19°°hod.
  23.10.    9 – 17°°hod.
15. - 16.10. HODY
so – ne
4. - 6.11. Kurz fl amenga
pá - ne  Nadace Chamartín
13. - 19.11. Výstava batik Sylvie Vašinové
ne - so  Ze španělských cest
  Nadace Chamartín
  13.11. v 15°°hod. Vernisáž
26.11. so Vystoupení folklorního souboru Lipina
  19°°hod. kinosál kulturního domu
10.12. so Vánoční koncert DH Vracovjáci
  18°°hod. Kinosál kulturního domu
11.12. ne Vánoce postaru v Barákách
18.12. ne Vánoční koncert souboru Marýnka
  kostel sv.Vavřince
23.12. pá Zpívání u vánočního stromu před radnicí
27. - 31.12. Výstava Zapomenutý svět -
pá - út  oživlé tradice
  Nadace Chamartín

ZVEME VÁS DO KINA

 pá   7.10.  17,00 hod.  Máma mezi Marťany

pá 14.10.             NEPROMÍTÁME

pá 21.10.  19,30 hod.  Šéfové na zabití

pá 28.10.  19,30 hod.  Zkažená úča 

pá   4.11.  19,30 hod.  Barbar Conan

pá 11.11.  17,00 hod.  V peřině

pá 18.11.  19,30 hod.  Zrození Planety opic

pá 25.11.  17,00 hod.  Pan Popper a jeho tučňáci

pá   2.12.  19,30 hod.  Muži v naději

pá   9.12.  17,00 hod.  Auta 2

pá 16.12.  17,00 hod.  Šmoulové 

ŘÍJEN

LISTOPAD

PROSINEC
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Ohlédnutí za Slováckým 
rokem 2011

Pavel Petržela

Slovácký rok – fenomén 
národopisu našeho regio-
nu, rovnající se folklorním 
olympijským hrám, neboť 
žije rovněž čtyřletým inter-
valem. Obrovský svátek 
všech milovníků lidového 
umění, tradic, zvykosloví, 
písní a tanců. Ten letošní 
navíc jubilejní, protože od 
prvního ročníku uplynulo 
devadesát let. Je to nejstarší 
folklorní festival ve střední 
Evropě. Základem jeho trvá-
ní a popularity je neskutečná 
bohatost krojového vyba-
vení, hudebního, tanečního 
i pěveckého projevu. Vra-
cov může být hrdý na to, že 
v programové skladbě se 
naše soubory prezentovaly 
na několika festivalových 
scénách ve zvláště prestiž-
ních pořadech.

Ať už to byla Marýnka 
při stavění máje, v selském 
dvoře, nebo vlastním pořa-
du v nádvoří kyjovské rad-
nice, nebo Lipina v hlavním 
pořadu Slovácké roky rokúcí 
na scéně letního kina, stej-
ně jako Vracovjan v parku 
u kaple Sv. Josefa. 

Byl to můj už desátý Slo-
vácký rok. Měl jsem tu čest 
se účastnit mnoha nádher-
ných pořadů a spolupraco-

vat s mnohými osobnostmi 
regionální kultury. Protože 
letos byl festival obzvlášť 
významný, prošla mi hlavou 
vzpomínka na každý z nich 
a hlavně na ty, kteří byli jeho 
osobnostmi, motorem vše-
ho dění, energií a zároveň 
seriózním fundamentem 
nezapomenutelných zážit-
ků. Všichni tam byli od 11. 
do 14. srpna se mnou – i ti, 
kteří už festival s námi sledo-
vali shora, kam my ještě ani 
nedohlédneme. Za těch třicet 
šest let se mi poštěstilo být 
dokonce autorem pěti samo-
statných pořadů, na několika 
se podílet a několik z nich 
moderovat. Byly to pro mě 
nezapomenutelné okamžiky, 
naplněné přátelstvím, úctou 
a vděčností. Proto mi vždyc-
ky zvlhnou oči, když chasa 
z Bukovan položí na závěr 
festivalu máj na dlažbu sta-
robylého náměstí. Chci proto 
vyjádřit poděkování a úctu 
všem, kteří v nádherných 
krojích nesou náš bohatý 
kulturní odkaz do příštích 
let. A při tom se mi do mysli 
dere myšlenka, jaké asi bude 
působení Vracova na příštím 
Slováckém roku. Věřím, že 
stejně důstojné jako na letoš-
ním jubilejním.

Radioamatérský kroužek při 

DDM Vracov
Jan Paclt

V loňském školním roce navštěvovali Radioamatérský 
kroužek čtyři chlapci z Vracova a dva z Dubňan. Schůzky byly 
se každé úterý od 16 hodin v učebně DDM ve Vracově. Kroužek 
měl být původně zaměřen převážně na radioamatérské vysílá-
ní a na účast v závodech. To se však podařilo jenom částečně. 

Někoho totiž baví víc vysílání a někteří zase raději staví různé 
přístroje ze součástek. Tyto výrobky jste si mohli prohlédnout 
na výstavce v rámci VRKOTu v Březíčku nebo na dvoře DDM. 

Pod značkou kyjovské kolektivní stanice OK2KYK se letos 
pravidelně zúčastňujeme každý měsíc provozního aktivu na 
VKV a po osmi 
měsících se drží-
me na 15. mís-
tě z 35 stanic. 
Bohužel se nám 
letos nepoda-
řilo dát dohro-
mady tým pro 
nejpopulárnější 
závod Polní den 
mládeže, který 
se koná vždy 
první sobotu 
v červenci. Příš-
tí rok se bude-
me muset lépe 
domluvit.

Kromě práce 
v učebně jsme si 
také vyzkoušeli 
radiový orien-
tační běh v lese 
a uspořádali 
jsme jednodenní výlet na Velkou Javořinu. Z vrcholu jsme také 
uskutečnili několik radioamatérských spojení nízkým výkonem 
- pouze 4 W. Nejdelší se podařilo do Anglie.

Kroužek bude pokračovat také v letošním školním roce. 
Přihlásit se mohou chlapci i dívky starší 10 let. Uvítáme každé-
ho, kdo má chuť se naučit něco nového - ať už vysílání nebo 
elektrotechniku. Každý se může za námi přijít podívat, zeptat 
se na to, co ho zajímá. Sám, nebo i s rodiči. Rádi odpovíme 
na vaše dotazy. Kontakt: Jan Paclt, Jezerní 431, Vracov, e-mail: 
jan@paclt.cz, mobil: 737 284 776.
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Poděkování
Libuše Symerská

Patří všem, kdo přispěli do 
sbírky, vyhlášené na pomoc 
paní Antonii Koutné pro 
zmírnění následků požáru 
jejího domku na Drahách.

Všude v novinách bylo 
napsáno, že dům ji nepatří 

a to zřejmě ovlivnilo mínění 
lidí. Jinak si nelze vysvětlit, 
že ve Vracově, kde se vždycky 
vybere tak velká částka peněz 
na opuštěné děti, které nikdo 
nezná, by lidé nebyli ochot-
ni pomoci vracovské ženské, 
která se stala obětí žháře.

V době požáru jí domek 
patřil. Bylo tam sice ještě 

odvolání pana XY, ale o před-
pokládaném výsledku nako-
nec hovoří i ten požár.

To, že o dům přišla vinou 
své důvěřivosti, je věc jiná. 
Sama za to zaplatila penězi, 
roky nejistoty, ale díky tomu, 
že se nevzdala a díky svému 
právníkovi a rozvaze soud-
ců, se jí podařilo dům získat 

zpět. Naděje jí dávala odvahu 
a přestože se bála, nechtěla 
se z domku vystěhovat. A je 
vidět, že její obavy byly opod-
statněné. Pohrdání mnohých 
lidí už opodstatněné nebylo, 
přesto taky existovalo. Paní 
Koutná za peněžitou i jinou 
pomoc všem dárcům z celého 
srdce děkuje.

Peníze hýbou světem. A co hýbe těmi, kteří je nemají?Peníze hýbou světem. A co hýbe těmi, kteří je nemají?
Libuše SymerskáLibuše Symerská

Taky máte  v poslední době 
potíže s peněženkou?

Vítejte do klubu!
Tu svoji jsem zdědila po 

tátovi. Snad proto, že už něco 
pamatuje, začíná být posled-
ním rokem protivná. Nikdy 
nebyla proti tomu, aby byla 
trošičku oplácaná. Takže teď 
vede řeči – podívej se na mě, 
vypadám jako anorektička, 
dělej s tím něco! A já říkám 
„děvčico, ale co?“

Minulá vláda nám sice 
přidala na důchodech, ale 
zase zvedla daň z nemovitostí. 
A nám ji ještě zvedli Vracovjá-
ci, protože koupili pozemky, 
se kterými si nikdo nevěděl 
rady. Dobře je zaplatili, takže 
jsi teď hubenější.

Měla jsem velké štěstí, že 
se mnou nebyla na veřejných 
schůzích zastupitelů, kteří se 
starají o naše blaho. Na jedné 
schůzi se skoro jednomyslně 

postarali o peněženky lidí XY, 
které taky rády pěkně vypadají, 
na té druhé schůzi – za rok – už 
méně jednomyslně rozhodli, 
že stačí pár peněženek, které 
dobře vypadají a na ty ostatní 
se vykašlou. No a letos se na ně 
vykašlali jednomyslně.

A mně je tak líto té staré 
peněženky, že už nezažije lep-
ší časy, takže jsem jí ani neřek-
la, že ve volebním programu 
měla jedna strana bod ÚPRA-
VA DANÍ Z NEMOVITOSTÍ, 
protože jsem nevěděla, kterým 
to půjde směrem.

Teď jí to říci nemůžu, pro-
tože bych asi řekla i to, že jsou 
zase  problémy s těmi koupený-
mi pozemky, jenže nyní je mís-
to lidí XY mají zastupitelé /i za 
nás/ a zřejmě se bude kupovat 
další pozemek s domem. Zatím 
je to starost majitele XY.

Takže vrácení fi nancí, jak 
to měla ve volebním letáku 

zase jiná strana, se už nikdy 
nepodaří a daň se snižovat 
nebude.

Ti, co to slibovali / a ti sami 
ty pozemky koupili/ jsou také 
už v klubu, ale zase jiném.

PS: nepsala bych to, kdy-
by mě neotravovala ta moje 
peněženka a mám strach, že se 
k ní přidá i důchod. Na rozdíl 
od něho ona přece bude vypa-
dat lépe, když ke kovovým 
padesátkám někdy přibudou 
i kovové stovky...

Uvědomuji si, že jsem 
vstoupila na tenký led, ale 
touto odlehčenou formou 
jenom popisuji situaci, která se 
v našem městě stala. Všechno, 
co jsem uvedla, bylo předloni 
a loni zveřejněno a řeklo se na 
veřejných zasedáních zastupi-
telů. A že všichni nesouhlasí 
s výší daně bylo vidět z pří-
spěvku našeho spoluobčana 
v loňském Zpravodaji a při jed-

náních zastupitelů ke snížení 
daně také loni. Letos podali 
kvůli daním petici vracovští 
podnikatelé – řekl starosta.

A ještě něco. Z Prahy kde-
jaká zvolená huba vykládá, 
jak se mají lidé o sebe postarat 
sami. Takže mně není jedno, 
že do konce života budu dávat 
tříměsíční příspěvek k důcho-
du na úhradu něčeho, na co 
nemám vůbec žádný vliv.

A taky kladu otázku? PROČ 
na úhradu těch milionů nesta-
čí zdvojnásobená daň? Tak, jak 
to bylo zjara 2009 dohodnuto 
a jak to mělo stačit. Když nám 
na podzim daň zdvojnásobila 
vláda, měli zastupitelé ten svůj 
nápad vzít zpět.

Vím, že mnoha lidem čtyř-
násobná daň nevadí /mají vět-
ší příjmy, menší baráky/, pro-
to to píšu sama za sebe. Ale 
stejně ve skrytu duše doufám, 
že i za mnoho jiných.

„Kdo má oči k vidění ...“„Kdo má oči k vidění ...“
Helena HubrováHelena Hubrová

Vavřinec – první podzimec 
a také Panny Marie narození, 
vlaštoviček rozloučení ... a je 
jich rok od roku méně, a pokud 
i přiletí, už nejsou tak vítaný-
mi hosty jako dříve, kdy jim 
v každém domě ve chlévě nebo 
po různých koutech naši před-
kové dopřávali útočiště! Vážili si 
jich a říkávali, že kde vlaštovka 
sídlí, tam i štěstí bydlí a nesha-
zovali jim hnízda jako se to děje 
nyní. Mají i tak dost nepřátel ...

Nějak jsme zatvrdili svá 
srdce, nejen k přírodě ale 
i k lidem: na jedné straně milu-
jeme své děti, ženy, muže, rodiče 
– někteří, na druhé straně roste 

a vzrůstá kriminalita vůči nim. 
Jdeme ode zdi ke zdi, od výkři-
ku k výkřiku, věčně nespokoje-
ní a mrzutí, neklidných srdcí ...

Končí i žně, přestože letos se 
k nám během léta slunce cho-
valo jako lakomec Harpagon 
a odměřovalo nám skromně ze 
svých paprsků /až poslední dny 
si to žehlilo zase neúnosnými 
vedry/, sklizeň úrody se neza-
staví. Je to už řádka let, kdy měl 
jeden vracovský řidič na své 
žňové mašince nápis:“ Nedo-
týkej se řemenů ani žen! Lehce 
chytí, těžko pustí.“ Jó, tenkrát 
měli ještě smysl pro humor, 
jemný a výstižný. Dnešní slov-

ník některých je obohacený jen 
hrubostí a vulgárností a nej-
smutnější je, když je používán 
i děvčaty.

Koncem srpna bývalo 
i zarážání hory, jak letos tento 
zvyk připomněli i naši folk-
loristé, a koho hotař chytil 
na cizím, ten měl problémy, 
a značné ... Teď by každý majitel 
potřeboval na hlídání nejméně 
smečku psů a pár osobních  hlí-
dačů ... a bude hůř? Nenechavci 
jsou drzejší jak hejno špač-
ků. Už se ani nesnaží skrývat 
a kradou ve dne a na očích při-
hlížejících. Abychom nepřišli 
k úhoně či ublížení na zdraví, 

tak jim budeme asi muset vařit 
ještě kávu a dávat jim oč si řek-
nou? Je vůbec ještě něco, čeho 
si vážíme ...

Jan Skácel v jedné své básni 
říká:“ Je studánka a plná krve, 
a každý z ní už jednou pil. Mož-
ná, že zabil moudivláčka , nebo 
se jinak provinil ...“ Kolik těch 
studánek máme každý na svě-
domí?

„Pamatuj, že v životě musí 
mít člověk zásady, aby se cítil 
šťastný. Pamatuj, že člověk musí 
mít i pevného ducha, aby mohl 
nejen žít, ale aby mohl i klidně 
zemřít.“ 

/nápis na náhrobku/
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Kuželkářům letošní 
jaro vyšlo!!

Pavel Polanský st.

PLOTY, PLETIVA, GARÁŽOVÁ VRATA 
Garážová vrata od 9.999 K . Výklopná, dvouk ídlá, sek ní,
rolovací.
Otevírání ru ní nebo s pohonem na dálkové ovládání. Typizovaná i na míru. 
Standartní barvy i imitace d eva. Dopl ková výbava. 
Provádíme i montáže.

PLOTY - PLETIVO
Prodej a výstavba oplocení. Poplastovaná nebo pozinkovaná pletiva, kované 
ploty, pr myslové, mobilní. Stavby plotu ze sva ovaných pletiv, sva ovaných
panel , pletivové branky a brány nebo sva ovaná výpl . P i objednávce montáže 
sleva 30% na sortiment ze zahradnictví.

THUJE NA ŽIVÝ PLOT od 10 K /kus. Široký výb r okrasných d evin. 
Množstevní slevy. Koupíte u nás také stínicí tkaninu – stínovka.

www.KANCLIR.cz
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová B lá, Mitrovice, 724 00 

Otevírací doba: Po – Pá  8:00 - 16:00, Tel.: 722 550 000, 732 650 203 
Doprava po celé R. ZDARMA DOPRAVA p i celkovém nákupu nad 7.000 K .

Kuželkáři TJ Sokol Vracov 
po dovolené zahájili přípravu na 
novou sezonu. Součástí přípravy 
byla také účast na turnajích, které 
pořádají oddíly Jihomoravského 
kraje. Hrálo se v Blansku,  Pru-
šánkách,  Hodoníně, Dubňanech, 
Brně, Ratíškovicích a Kroměříži. 
Nepodařilo se na žádném turnaji 
zvítězit, ale příprava je to výborná.

V novém ročníku soutěží jsme přihlásili tato družstva:
- muži  A  III. liga                                             - dorost  A  KP I
- muži  B  KP I  -                                              - dorost  B  KP I
- družst. C  KP I  smíšené družstvo juniorů      - dorost  C  KP I
- muži  D  KP II

Dále máme v přípravě družstva žáků a žákyň.
V posledním týdnu srpna se zúčastnily naše hráčky Kreu-

zingerová M. a Becherová K. soustředění širšího výběru repre-
zentace ČR.

Na ukončení prázdnin se koná v naši kuželně velký meziná-
rodní turnaj DADKA CUP 2011.

                 Už nyní se těšíme na první mistráky                                         

POSLEDNÍ JÍZDA SEZONY 2011 
je 25. září 2011

 
  Těšíme se na vaši návštěvu 25.9.2011 od 14 hod. - 

naposled v letošním roce, v případě příznivého počasí. 
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PAMĚTNÍ LIST PRO ZDEŇKA GOLIÁŠE
Z rozhodnutí 

zastupitelstva města 
pamětní list od roku 
1994 obdrželo pět 
občanů:

Antonín Dám, 
Filomena Belková, 
František Kozum-
plík, Josef Somr, 
Anton Kasan.

Ten dosud poslední 
pamětní list předal staros-
ta města Zdeňku Goliášovi. 
Stalo se tak 27. srpna 2011.

Přesně před 25 lety, 27. 
srpna 1986 Zdeněk Goli-
áš díky Pánu Bohu, velké 
náhodě a štěstí přežil váž-
nou dopravní nehodu. To 
byl důvod, proč své 75. 
narozeniny slavil tento 
den, přestože kalendářně 
je má, jak říkával, na vra-
covské hody.

Při této příležitosti, v kru-
hu své rodiny, přátel a kama-
rádů převzal od starosty města 
pověřeného zastupitelstvem 

Pamětní list za celoživotní 
práci v kultuře.

Vracovská kultura, to byl 
jeho život. Divadlo, estrády, ale 
i hody a dožínky. Vážil si lidí, 
kteří takové akce připravují, 
pomáhal jim a podporoval je. 
Letos na zarážání hory vzká-
zal: přijďte za mnou do sklepa, 
budu na vás čekat.! Přestože 
jeho zdravotní stav byl již vel-
mi vážný, svůj slib dodržel. Pro 
nás všechny to byla obrovská 
čest moci se s ním pozdravit.

Zdeněk Goliáš si vážil  lidí, 
kteří takové akce připravují, 
pomáhal jim a podporoval 
je. Zdeněk měl rád lidi, rád se 
s nimi bavil a rád bavil jiné.

Neodmyslitelně k němu 
patřli přátelé, dobré víno 
a zpěv.

Práce a láska, kterou  
věnoval po několik desetiletí 
vracovské kultuře, bude v její 
historii navždy zapsána zla-
tým písmem.

Zita Řičicová

ZARÁŽÁNÍ HORY 
Zita Řičicová

Pro Vracov je typická 
nejen práce na poli, ale také 
ve vinohradě. To je důvod, 
proč jsme se letos  s vedoucí-
mi souborů společně rozhodli 
připomenout vinařský zvyk 
Zarážání hory. Tak programo-
vě rozsáhlá akce se ve Vracově 
během jednoho dne nekonala  
dlouho: 

zvykosloví, degustace 
vín, vystoupení cimbálových 
muzik se soubory, taneční 

zábava, jarmark,  grilované 
speciality s občerstvením.

Všichni, kteří se do přípra-
vy a průběhu akce společně  
zapojili si zaslouží velké podě-
kování. Děkuji zejména: 

členům souborů Lipinka, 
Lipina, Vracovjan, Marýnka,  
mužskému a ženskému sbo-
ru, cimbálovým muzikám 
Lipina a Marýnka za ukázku 
zvykosloví a dalších vystou-
pení v Barákách, Místní 
organizaci českého svazu 
zahrádkářů za občerstvení, 
všem vinařům, kteří otevře-
li sklepy, Místní organiza-
ci moravského rybářského 
svazu za grilované speciality 
a zábavnou atrakci pro děti, 
Sboru dobrovolných hasi-
čů za účast v průvodě, jeho 
zabezpečení a ukázku zásaho-
vé techniky, Adéle Rygárové 
za jízdu na koni s praporem, 
Klubu důchodců za upečení 
koláčků, firmě Baďura elek-
tro  za sponzorský dar insta-
lace osvětlení, Josefu Išovi za 
odvoz starostů a písaře od 
kulturního domu do Baráků, 
Místní organizaci českého 
svazu včelařů ,  Daně Belko-
vé za přítomnost v muzeu, 
Renému Schneerovi za úkryt 
účinkujících před páteční 

bouří a umožnění generálky 
na vystoupení ve sklepě, za 
podporu jarmarku Zdeňce 
a Pavlovi Niklovým, Anto-
nínu Presovi, Josefu Škarec-
kému, Miluši a Drahomíru 
Rybovým, dechové hudbě 
Sobuláci za hudbu v průvo-
du a večer k tanci,  pracov-
níkům Veřejně prospěšných 
služeb pod organizačním 
vedením Elišky Holkové, 
předsedovi kulturní komise 
Zdeňkovi Lukešovi. 

Poděkování  patří přede-
vším starostovi města  Jaro-

míru Repíkovi, který vinařský 
zvyk od prvopočátku podpo-
roval a pomáhal zajistit. 

Děkuji všem účastníkům 
krojového průvodu a divá-
kům. I Vaší přítomností se 
vinařská tradice vydařila.

A jak tato úspěšná akce 
vznikla? Díky spolupráci 
vedoucích souborů Mirosla-
vy Glacové, Markéty Lukešo-
vé, Pavla Petrželi a Miroslava 
Glace. Jejich zásluhou a nej-
větším přičiněním se v sobo-
tu 20. srpna 2011  Zarážání 
hory v Barákách uskutečnilo.  
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Zarážání hory

Foto: Petr Fridrich


